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Protokół Nr 38 

z obrad trzydziestej ósmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku odbytej  

w dniu 30.11.2017r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12: 00 – do godz. 14:45. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1875/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: radny Henryk Szwochert. 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Starosta Powiatu Sępoleńskiego     - Jarosław Tadych 

5. Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  - Adam Kubiak 

6. Księgowa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Grażyna Kamińska 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski  

8. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami U.M. w Więcborku  - Michał Bąk 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-krajna” - Paweł Szydeł 

11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie Protokołu XXXVII sesji RM. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie uchwał w sprawie podatków i opłat lokalnych na 2018 rok: 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
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8. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie Kapitału Zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

12. Rozpatrzenie wniosku Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących 

na terenie miasta i gminy Więcbork – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. w Więcborku. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2018 – 2020. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2018. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Leśna” w Wituni. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę 

Więcbork. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 

  

Do powyższego porządku obrad wprowadzono autopoprawką następujące zmiany: 

  

 Jako punkt 12 porządku obrad wprowadzony zostaje punkt dotyczący podjęcia uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego./drugi projekt 

uchwały w tym brzmieniu/ 

 Jako punkt 19 porządku obrad wprowadzony zostaje punkt dotyczący podjęcia uchwały  

w sprawie nadania nazw ulic „Sosnowa” i „Weterynaryjna” w Więcborku. 

 Jako punkt 20 porządku obrad wprowadzony zostaje punkt dotyczący podjęcia uchwały w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty 

 

W związku z powyższym dotychczasowa numeracja przesłanego wcześniej Radnym 

porządku obrad podlegała korekcie, stosownie do wprowadzonych zmian.  

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXXVII  

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.4  Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

5.11.2017r. – udział we Mszy Św. inaugurującej XIX Powiatowy Tydzień Kultury 

Chrześcijańskiej. 

6.11.2017r. – udział w występie Scholi Vox Cordis z Bydgoszczy i wysłuchanie Chorału 

Gregoriańskiego w wykonaniu tegoż zespołu. 

8.11.2017r. – udział w spotkaniu z Ks. Marcinem Wierzchosławskim - „Współnota Miejscem 

Radości i Miłości”. 

9.11.2017r. – Spotkanie z Siostrą Danielą Pałbicką „ – Posługa Misyjna – Drogą, którą 

Poszłam za Chrystusem” (miejsce: Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna). 

10.11.2017r. – udział w promocji książki „Karolewo 1939. Zbrodnie w obozie Selbstchutz 

Westpreussen” Pani dr Izabeli Mazanowskiej. W spotkaniu uczestniczył również prokurator 

Instytutu Pamięci Narodowej p. Mieczysław Góra (miejsce: Miejsko-Gminna Biblioteka 

Publiczna). 

11.11.2017r. – udział w obchodach Święta Niepodległości: przemarszu, złożeniu kwiatów 

pod pomnikiem Orła Białego, ślubowaniu klas pierwszych o profilu mundurowym oraz Mszy 

Św. i koncercie Chóru „Lutnia”. Tego dnia Przewodnicząca uczestniczyła również 

w koncercie pieśni patriotycznych i podsumowaniu konkursu plastycznego „Mój Święty 

Patron” zorganizowanego w ramach Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej” (miejsce: sala 

lustrzana MGOK). 

12.11.2017r. - udział w uroczystościach związanych z 150-leciem obecności Sióstr 

Franciszkanek na ziemiach polskich oraz 85-lecia ich obecności w Więcborku ( I części: 

uroczysta Masza Św. II część – spotkanie z Siostrą Fabiolą, która opowiedziała o historii 

Zakonu; miejsce: stary Klasztorek przy ul. Złotowskiej 1) oraz udział w koncercie zespołu 

„Effatha” kończącego obchody XIX PTKCh (miejsce: sala kinowa MGOK w Więcborku). 

 

 

Ad.5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

2.11.2017r. – wspólnie z grupą przedszkolaków z Przedszkola Gminnego „Niezapominajka” 

w Więcborku Burmistrz wykonywał kotyliony na obchody Narodowego Święta 

Niepodległości. Była to dokonała okazja do kształtowania w dzieciach postaw patriotycznych  

i tożsamości narodowej (miejsce: salka narad UM). tego dnia Burmistrz spotkał się również  

z p. Szymonem Grzegorczykiem w sprawie toru motocrossowego. 
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3.11.2017r. - spotkanie z p. Anną Szmidt, p. Justyną Górską z KPOWES, dyr. BOOS-u  

p. Danutą Zawidzką i dyr. MGOPS p. Tomaszem Siekierką. Temat: możliwość tworzenia 

podmiotów ekonomii społecznej w tym spółdzielni socjalnej (miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka). 

6.11.2017r. - spotkanie z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim p. Mikołajem Bogdanowiczem  

w sprawie usuwania skutków nawałnicy. Wypłaty rządowej pomocy finansowej 

poszkodowanym, pomoc Caritas diecezji Bydgoskiej, spółek państwowych oraz prywatnych 

podmiotów oraz dodatkowe środki dla pracowników OPS (miejsce: Urząd Wojewódzki  

w Bydgoszczy). 

7.11.2017r. - posiedzenie Rady Decyzyjnej LGD Nasza Krajna. Korekty związane  

z rozstrzygnięciem konkursów LGD (miejsce: siedziba LGD Nasza Krajna Sępólno 

Krajeńskie) oraz udział w wystawie fotografii p. Krzysztofa Strycharka w ramach XIX 

Powiatowego Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej (miejsce: MGBP w Więcborku). W tym 

dniu Burmistrz odbył także spotkanie z projektantami Państwem Bartoś w sprawie budynku 

przy ul. Rybackiej – dawny kościół ewangelicki (miejsce: gabinet BurmistrzaWięcborka). 

8.11.2017r. - złożenie podpisów pod aktem notarialnym dot. przekazania nieruchomości 

należącej do Gminy Więcbork na rzecz Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko-

Pomorskiego z przeznaczeniem na siedzibę i salę edukacyjną KPK (miejsce: Kancelaria 

Notarialna w Toruniu). 

9.11.2017r.- udział w posiedzeniu Rady Krajenskiego Parku Krajobrazowego (miejsce: Piła 

k. Gostycyna) oraz spotkanie z siostrą Danielą Pałubicką ze zgromadzenia Sióstr 

Franciszkanek „Posługa misyjna – droga którą poszłam za Chrystusem” w ramach XIX 

obchodów Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej (miejsce: MGBP w Więcborku). 

10.11.2017r. - spotkanie z p. Romualdem Hałabudą w którym uczestniczył z-ca Burmistrza 

Pan Jacek Masztakowski. Celem spotkania było wypracowanie porozumienia w sprawie 

nieruchomości gruntowej w miejscowości Śmiłowo – teren przy torze motocrossowym 

(miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). Tego dnia Burmistrz wziął udział w promocji 

książki „Karolewo 1939. Zbrodnie w obozie Selbstchutz Westpreussen” Pani dr Izabeli 

Mazanowskiej. W promocji uczestniczył również prokurator IPN p. Mieczysław Góra.  

W spotkaniu uczestniczyła młodzież LO w Więcborku, CKZiU w Więcborku, klasy 

gimnazjalne z SP w Więcborku, mieszkańcy oraz rodziny pomordowanych w Karolewie. 

Promocja odbyła się w ramach XIX PTKCh (miejsce: Centrum Kształcenia Zawodowego  

i Ustawicznego w Więcborku) oraz uczestniczył w  promocji książki „Karolewo 1939. …”  

w ramach XIX PTKCh (miejsce: MGBP w Więcborku). 

11.11.2017r.  - udział w uroczystych obchodach Narodowego Święta Niepodległości  

w których udział wziął Sekretarz Stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej, Poseł na Sejm 

RP Pan Bartosz Kownacki. W ramach uroczystości odbyło się ślubowanie klasy mundurowej 

LO im. Janusza Korczaka w Więcborku oraz koncert pieśni patriotycznych w wykonaniu 

więcborskiego chóru „Lutnia” (Więcbork) oraz we wspólnym śpiewaniu pieśni 

patriotycznych zorganizowanym przez MGOK w Więcborku (miejsce: sala lustrzana MGOK 

w Więcborku). 

12.11.2017r. - udział w koncercie zespołu „Effatha” kończącego obchody XIX PTKCh 

(miejsce: sala kinowa MGOK w Więcborku). 
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15.11.2017r. - podpisanie umowy na wykonanie zadania pn. Przebudowa i zmiana sposobu 

użytkowania przedszkola na budynek wielorodzinny […] w Runowie Krajeńskim […] 

Przetarg wygrał Zakład Budowlany Zdzisława Błocińskiego z Więcborka. Wpłynęły dwie 

oferty. Kwota zabezpieczona 426 350,82zł, kwota z przetargu 362 972,96zł (miejsce: gabinet 

Burmistrza). W tym dniu Burmistrz wziął również udział w akcji „Dorośli czytają dzieciom” 

zorganizowanej przez Przedszkole Gminne „Niezapominajka” w Więcborku (miejsce: 

Przedszkole Gminne w Więcborku) oraz w  spotkaniu dot. zorganizowania Spotkania 

opłatkowego dla osób seniorów, osób samotnych i niepełnosprawnych z terenu Miasta i 

Gminy Więcbork oraz dla uczestników PAL-u finansowanego ze środków europejskich – 

przewidujemy udział ok 200 osób (miejsce: gabinet Burmistrza) i w dwóch zebraniach 

sprawozdawczych: zebraniu KGW Lubcza (miejsce: świetlica wiejska w Lubczy), a także 

zebraniu KGW Sypniewo (miejsce: WDK Sypniewo). 

16.11.2017r. - udział razem z p. Leszkiem Skazą w wizji na tzw. odkrywce archeologicznej 

na „wzgórzu zamkowym” w Więcborku. 

17.11.2017r. - udział w szkoleniu obronnym dla samorządów Powiatu Sępoleńskiego 

(miejsce: Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim), a także zebraniu sprawozdawczym 

KGW Śmiłowo (miejsce: świetlica wiejska w Śmiłowie) oraz w wykładzie p. Leszka Skazy 

pt. „Niepodległość w Gminie Więcbork” zorganizowanym przez Stowarzyszenie „Razem od 

Nowa” w ramach ogólnopolskiego projektu „Niepodległa” (miejsce: MGBP w Więcborku). 

20.11.2017r. - Burmistrz odbył spotkanie dot. rowu granicznego L-E Dziegciarnia – 

Klarynowo – Dźwierszno Wielkie. W spotkaniu udział wzięli m.in.: z-ca Burmistrza 

Łobżenicy Pan Józef Lewandowski, przedstawiciele UM w Więcborku oraz Łobżenicy, 

Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku oraz Gminnej Spółki Wodnej w Łobżenicy, 

Powiatowego Związku Spółek Wodnych w Pile, sołtys Borzyszkowa oraz mieszkańcy 

Klarynowa. Spotkanie zakończyło się ustaleniem terminów i zakresu prac do wykonania w 

celu udrożnienia rowu (miejsce: świetlica wiejska w Borzyszkowie).  

21.11.2017r. - udział w obchodach Dnia Pracownika Socjalnego (miejsce: sala kinowa 

MGOK w Więcborku). 

22.11.2017r. - spotkanie dot. organizacji corocznego Jarmarku Bożonarodzeniowego który 

odbędzie się 10 grudnia na targowisku w Więcborku (miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka) oraz udział w zebraniu sprawozdawczym KGW Dorotowo (miejsce: świetlica 

wiejska w Dorotowie). 

23.11.2017r. - udział w zebraniu sprawozdawczym KGW Runowo Krajeńskie. W czasie 

zebrania trzy panie: Ewa Nowak, Pani Danuta Lisowska oraz Anna Maison otrzymały 

odznaczenia „Order Serca – Matkom Wsi”. Odznaczenie to nadawane jest przez Krajowy 

Związek Rolników Kółek i Organizacji Rolniczych (miejsce: świetlica wiejska w Runowie 

Krajeńskim). 

24.11.2017r. - uczestniczyłem w Sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego na której nagrodę 

Starosty za działalność społeczną „Krajeński Anioł za rok 2016” odebrało Stowarzyszenie 

Aktywnych Społecznie w Więcborku oraz spotkaniu z organizacjami pozarządowymi w celu 

konsultacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2018. Ponadto 

tego dnia wspólnie ze swoim Zastępcą p. Jackiem Masztakowskim, Burmistrz  uczestniczył  

w uroczystym zakończeniu sezonu motocrossowego 2017 WKM Więcbork. Spośród licznych 

sukcesów indywidualnych zawodników WKM Więcbork należy również podkreślić zdobycie 
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tytułu Mistrza Polski Juniorów oraz 2 m-sce w klasyfikacji klubowej Mistrzostw Strefy 

Północnej 2017 (miejsce: Pałac w Runowie Krajeńskim). 

25.11.2017r. - udział we Mszy Św. a następnie w uroczystości zorganizowanej przez 

więcborski chór „Lutnia” z okazji dnia patronki św. Cecylii (miejsce: Ośrodek Tęcza). 

27.11.2017r. - udział w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. Tematy to m.in. współpraca  

z Dyrektorem Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Sępólnie Krajeńskim Panią 

Katarzyną Kowalczyk, omówienie kosztów poniesionych przez Starostwo w związku  

z działaniami dot. usuwania skutków nawałnicy. Pan Starosta poinformował o otrzymaniu od 

GDDKiA 1000 ton tzw. destruktu, połowa jeszcze w tym roku trafi na drogę powiatową  

w Zabartowie (miejsce: Urząd Miejski w Kamieniu Krajeńskim). W tym dniu Burmistrz 

uczestniczył także w posiedzeniu Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w Sępólnie. Zostały 

poruszone m.in. tematy wypłacanych odszkodowań przez towarzystwa ubezpieczeniowe, 

wypłaty zaliczek dopłat bezpośrednich. Oszacowano, że z tytułu strat poniesionych  

w uprawach rolnych, budynkach gospodarczych oraz lasach prywatnych do końca grudnia na 

terenie powiatu sępoleńskiego zostanie wypłaconych ok 22 mln zł (miejsce: MGOK  

w Kamieniu Krajeńskim). 

28.11.2017r. - udział w V Kujawsko-Pomorskim Forum Samorządowym. W programie 

zostały omówione m.in. propozycje rozwiązań w zakresie ubezpieczania gmin na wypadek 

zagrożeń i katastrof naturalnych, kierunki Polityki Spójności Unii Europejskiej po 2020 roku, 

plany tworzenia Centrum Kompetencji Cyfrowych (na bazie TARR i Exea Data Center), 

które będzie odpowiedzialne za koordynację i wdrażanie regionalnych projektów 

informatycznych, m.in. z zakresu e-administracji i e-zdrowia (miejsce: Dwór Artusa  

w Toruniu). Tego dnia Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu połączonych Komisji 

Budżetu i Rolnictwa RM w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK w Więcborku).  

29.11.2017r. - spotkanie z Posłem na Sejm RP p. Łukaszem Schreiberem. Temat to nowa 

ordynacja wyborcza (miejsce: restauracja Meluzyna w Bydgoszczy), a także udział  

w zebraniu sprawozdawczym KGW Pęperzyn (miejsce: świetlica wiejska w Pęperzynie)  

i zebraniu sprawozdawczym KGW Zabartowo (miejsce: świetlica wiejska w Zabartowie). 

30.11.2017r.  - udział w otwarciu ofert przetargowych na zadanie na odbiór  

i zagospodarowanie stałych odpadów komunalnych w Gminie Więcbork. Wpłynęły dwie 

oferty: ZGK Więcbork 1 277 856zł oraz PK Tuchola 1480 006,08zł. Zaplanowana kwota na 

przetarg 1 200 000zł. 

 

W tej części Burmistrz Więcborka poinformował również Radnych, że podjął działania 

mające na celu realizację na terenie gminy Więcbork Programu Rządowego „Mieszkanie +”. 

Zgodnie z założeniami 8 grudnia nastąpi podpisanie listu intencyjnego w celu rozpoczęcia 

stosownych procedur. 

 

Radny Stanisław Piłka odnosząc się do spotkania w temacie udrożnienia rowu 

„klarynowskiego” mówił, że z tym problemem borykano się ponad dwadzieścia lat. W tej 

chwili rów został oczyszczony, pogłębiony, odmulony i poszerzony do rozmiaru rzeki. 

Wszystkie ustalenia zawarte w protokołach dwóch spotkań, jakie miały miejsce  

w przedmiotowej kwestii zostało praktycznie wykonane. Radny i Sołtys podziękował za 
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zaangażowanie Burmistrza Więcborka, jego zastępcy oraz Kierownika Refaratu UM  

p. Tomasza Fifielskiego w sprawę i ostateczne rozwiązanie problemu. 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda pytał, czy świetlice wiejskie mają zapewniony materiał grzewczy 

na sezon zimowy i osoby, które będą zajmowały się ogrzewaniem tych budynków. 

2. Radny Jan Antczak wnioskował o dostarczenie do Runowa Krajeńskiego jeszcze dwóch 

małych przyczep białego kamienia oprócz tego, co już zostało przywiezione. Ubytków  

w nawierzchniach sołectwa jest sporo, podobnie, jak zainteresowanych tym kruszywem.  

3. Radny Jacek Kabattek chciał wiedzieć, czy Gmina Więcbork planuje przygotowanie 

projektów mających na celu dofinansowywanie wymiany pieców opałowych na 

urządzenia ekologiczne. 

4. Radna Beata Lida podziękowała za prace, które udrożniły rowy leżące na terenie 

sołectwa Pęperzyn. 

 Pytała też, czy w ramach przebudowy skrzyżowania przy Cmentarzu Komunalnym 

planowane są wyłączenia tego odcinka drogi z ruchu, a jeżeli tak, to gdzie skierowany 

zostanie objazd. 

 Zgłosiła też konieczność interweniowania w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie 

drzew, które po sierpniowej nawałnicy, jako wiatrołomy, zostały składowane prostopadle 

do drogi na trasie Zabartowo – Więcbork. Takie ułożenie stwarza poważne zagrożenie dla 

ruchu samochodowego w momencie wypadku, stąd też prośba  

o przekazanie interpelacji do właściciela drogi. 

5. Radny Stanisław Piłka prosił, by Burmistrz zwrócił się do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w kwestii Zarządowi znanej tj. sprawie budowy ścieżki pieszo-rowerowej Borzyszkowo-

Runowo Krajeńskie - Więcbork i odcinka do „Gabi –Bis” . Pewne elementy tej ścieżki są 

już widoczne przy okazji przebudowy skrzyżowania przy Cmentarzu, zatem watro byłoby 

się przy tej okazji przypomnieć ZDW, który być może w najbliższej perspektywie ujmie 

tą inwestycje w swoich planach budżetowych. 

6. Radny Stanisław Posieczek podziękował w imieniu Rady Sołeckiej i mieszkańców 

Sypniewa za wszystkie prace chodnikowe, jakie wykonane zostały w roku 2017.  

 

 

Ad. 7 Uchwały podatkowe na rok 2018 przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że radni otrzymali w materiałach trzy projekty uchwał: 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego podatku 

w drodze inkasa, w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru i w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. Założenia, które towarzyszyły 

przygotowaniu tych projektów, to wzrost stawek podatków o 2 % tj. zgodnie ze wskaźnikiem 

inflacji. Innych uchwał oprócz ww. nie wywoływano tzn. podatku rolnego oraz podatku 

leśnego z uwagi na to, że wzorem roku ubiegłego zdecydowano, by podstawę naliczania tych 

podatków  stanowiła: w przypadku podatku rolnego cena żyta określona przez prezesa GUS  

w odpowiednim komunikacie, a przypadku podatku leśnego cena drewna również określona 

przez prezesa GUS w stosownym komunikacie. Jeżeli chodzi o stawki opłaty targowej jest 

propozycja, aby pozostały one na poziomie roku bieżącego. W przypadku tej uchwały 

aktualizacji uległaby jedynie maksymalna dzienna stawka opłaty targowej, jaka może być 

pobrana w 2018 roku. Ponadto zmianie nie podlega wysokość opłaty za posiadanie psa  i tak, 

jak do tej pory ma to być kwota 10,00 zł. 



8 
 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ do 

przedstawionych projektów uchwał podatkowych- pozytywna. 

 

 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru, 

 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Ad. 8-12 Projekty uchwał finansowych przedstawiła również Skarbnik Gminy Więcbork. 

 

a) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.98.2017 z dnia 23 listopada 2017 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 80101 o kwotę 33.815,00 zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie wyposażenia gabinetów profilaktyki zdrowotnej  

w związku z ustawą z dnia 15 września 2017 r. o szczególnych rozwiązaniach 

zapewniających poprawę jakości i dostępności świadczeń opieki zdrowotnej. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

2. Zmiany w planie dochodów (§2030) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80195  

o kwotę 10.774,67 zł dokonano na podstawie umowy nr 69/M/2017 z dnia 13 marca 2017 
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r. dotyczącej dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 

pracowników. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów i wydatków w rozdziale 90019 na podstawie pisma 

WFOSiGW w Toruniu z dnia 13.11.2017 r. znak: DWU.4302.315.17. Pismo dotyczy 

promesy udzielenia dotacji na realizację przedsięwzięcia pn.: „Demontaż, transport  

i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych zniszczonych 

lub  uszkodzonych przez nawałnicę w sierpniu 2017 roku na terenie Gminy Więcbork", 

Kwota zwiększenia po stronie dochodów (§2460) i wydatków (§4300) wynosi 24.160,00 

zł. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814§0960 o kwotę 434,88 zł 

tytułem otrzymanej darowizny od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole (odpis 1% 

podatku) z przeznaczeniem dla Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku. Po stronie 

wydatków zwiększa się plan finansowy w rozdziale 80101 w §4210. 

5. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 75095 w zadaniu inwestycyjnym pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz  

z budową parkingu" w zakresie: 

- dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 2.504.300,00 zł, 

- wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 2.932.770,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych. Gmina 

otrzyma dofinansowanie projektu i aktualnie przygotowywana jest do podpisania umowa  

o dofinansowanie. Zadanie umieszczone zostało w projekcie budżetu na 2018 r. 

6. Zmniejsza się pian finansowy w rozdziale 92695 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 70.800,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 111.092,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych. Aktualnie 

złożony wniosek o dofinansowanie projektu jest w trakcie weryfikacji. Zadanie 

umieszczone zostało w projekcie budżetu na 2018 r. 

7. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 92695 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie, obręb Śmiłowo" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 79.800,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 125.400,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych. Aktualnie 

złożony wniosek o dofinansowanie projektu jest w trakcie weryfikacji. Zadanie 

umieszczone zostało w projekcie budżetu na 2018 r. 

8. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 70005§0550 o kwotę 3.300,00 zł (wpływ opłat z tytułu użytkowania wieczystego 

nieruchomości), 

 70005§0750 o kwotę 40,000,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 
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majątkowych),: 

 70005§0920 o kwotę 1.900,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 70005§0950 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ z tytułu kar i odszkodowań wynikających  

z umów), 

 75011§2360 o kwotę 6,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 75023§0640 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z tytułu zwrotu kosztów upomnień), 

 75023§0970 o kwotę l .200,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75615§0500 o kwotę 38,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75616§0340 o kwotę 2.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

 75616§0360 o kwotę 9.600,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75616§0500 o kwotę 27.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 

 75618§0490 o kwotę 1.400,00 zł (wpływy z opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym), 

 75618§0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń  

o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 75814§0920 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80101§0610 o kwotę 24,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

 80101§0970 o kwotę 30,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 80104§0670 o kwotę 6.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w przedszkolu), 

 80114§0970 o kwotę 1.900,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 85202§0970 o kwotę 2.500,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt 

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85212§2360 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 90002§0910 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

9. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 01095§0750 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 70005§0770 o kwotę 35.000,00 zł (wpływy z tytułu sprzedaży mienia komunalnego), 

 75615§0340 o kwotę 1.140,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

 75615§0910 o kwotę 1.725,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat 

podatków), 

 75616§0370 o kwotę 330,00 zł (wpływy z opłaty od posiadania psów), 

 80104§0660 o kwotę 12.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

 80110§0610 o kwotę 24,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

 80110§0970 o kwotę 30,00 zł (wpływy z dochodów różnych). 

Weryfikacja powyższych planów finansowych nastąpiła w oparciu o analizę ich wykonania 

do końca XI 2017 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym ich wykonaniu w m-cu 

grudniu br. stwierdza się, iż konieczna jest korekta. 
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10. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 80.000,00 zł w celu zakupu materiałów 

drogowych do poprawy przejezdności dróg gminnych, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn,: „Przebudowa drogi wraz  

z odwodnieniem - ul. Orla w Więcborku o wartości 206.000,00 zł. Zadanie będzie 

realizowane poprzez zwiększenie udziałów z ZGK Sp. z o.o, w Więcborku. 

11. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 70005 w §6060  

o kwotę 87.000,00 zł z przeznaczeniem na: 

 zakup nieruchomości oznaczonej nr geodezyjnym 286/57 położonej w Śmiłowie  

o łącznej wartości 83.000,00 zł, co umożliwi zagospodarowanie terenu 

zlokalizowanego w bezpośrednim sąsiedztwie motocrossu, 

 pozostała kwota 4.000,00 zł stanowić ma uzupełnienie planu finansowego, który 

przeznaczony ma zostać ma pokrycie kosztów zapłaty II raty za nabytą w kwietniu br. 

nieruchomość o nr geodezyjnym 289 położonej w Śmiłowie. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 75023 w §6060 

poprzez wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup klimatyzatorów do 

budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku" o łącznej wartości 12.000,00 zł. 

13. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w rozdziale 75095 w §6050  

w zadaniu pn.: „Rozbudowa, przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku 

niemieszkalnego, służącego jako magazyn na Centrum Aktywności Lokalnej  

w Więcborku" o kwotę 3.000,00 zł w celu wykonania dodatkowej ekspertyzy 

przeciwpożarowej budynku w związku z usytuowaniem w odległości mniejszej niż 4m od 

granicy dziatki. 

14. Zwiększa się plan wydatków majątkowych w rozdziale 75411 w §6300 o kwotę 2.650,00 

zł w celu udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego na dofinansowanie 

zadania polegającego na zakupie garażu dwustanowiskowego na samochody operacyjne 

dla Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sępolnie Kraj. 

15. Zwiększa się plan wydatków bieżących w rozdziale 75478 w §2710 o kwotę 19.931,00 zł 

w celu udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego na dofinansowanie 

usuwania skutków nawałnicy z 11.08.2017 r. 

16. W dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt l i 4 uzasadnienia, dokonano zmian  

w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

17. Zmniejsza się plan finansowy w następujących rozdziałach i paragrafach; 

 75702§8110 o kwotę 100.000,00 zł (wydatki związane z obsługą długu - utrzymujące 

się niskie stopy procentowe skutkują wypracowaniem oszczędności), 

 85202§4330 o kwotę 60.000,00 zł (wydatki związane z zakupem usług związanych  

z pobytem mieszkańców gminy w domu pomocy społecznej), 

 85215§3110 o kwotę 94.130,00 zł (wydatki dotyczące wypłaty dodatków 

mieszkaniowych - liczba osób uprawnionych jest w tym roku mniejsza zatem i wartość 

wypłaconych świadczeń jest niższa), 

 85504§4010 o kwotę 65.000,00 (wydatki związane z wynagrodzeniami asystentów 

rodziny, 

 85510§4330 o kwotę 26.000,00 (wydatki związane z funkcjonowaniem placówek 

opiekuńczo -wychowawczych). 

Weryfikacja stopnia realizacji założonych zadań w poszczególnych rozdziałach umożliwia 

dokonanie wskazanych powyżej korekt. Nowe plany finansowe zapewnią prawidłową 

realizację założonych celów. Powstałe oszczędności zostaną przeznaczone na zmniejszenie 

deficytu. 
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18. W rozdziale 90015 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 5.500,00 zł w celu zakupu nowego bądź 

uzupełnienie dotychczasowego oświetlenia świątecznego, 

 zwiększa się plan finansowy w §4270 o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem 

sfinansowania naprawy lamp oświetleniowych przy drogach w Gminie Więcbork. 

19. W rozdziale 92109 w planie finansowym wydatków inwestycyjnych dokonano 

następujących zmian: 

 w zadaniu pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku" dokonuje się zmian pomiędzy §6057 i §6059 a §6050 o łączną kwotę 

2.238,28 zł w celu zapewnienia środków za prowadzenie nadzoru przyrodniczego na 

etapie prac budowlanych oraz na wykonanie aktualizacji wniosku o dofinansowanie, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup i montaż kotła c.o. na paliwo 

stałe o mocy 1,8 KW w świetlicy wiejskiej w Runowie Kraj.". Wymiana pieca 

spowodowana jest jego uszkodzeniem i brakiem możliwości naprawy. 

20. W rozdziale 92116 zwiększa się plan finansowy wydatków w §2480 o kwotę 21.300,00 zł 

z przeznaczeniem dla Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku na 

modernizację systemu c.o. 

21. W rozdziale 92695 w §4210 zwiększa się plan finansowy o kwotę 10.000,00 zł  

z przeznaczeniem na uzupełnienie uszkodzonych elementów na place zabaw, zakup 

leżaków na plażę oraz opału w obiektach sportowych. 

22. W załączniku „Przychody i rozchody budżetu w 2017r." dokonuje się zmniejszenia kwoty 

przychodów o wartość 609.260,00 zł. Zmiana wynika ze zmniejszenia planowanego 

deficytu budżetowego i uchwalenia budżetu zrównoważonego 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej w 2017r. dokonano z uwagi na zmiany w planie 

dochodów i wydatków. Ponadto zmniejsza się zaplanowany dotychczas deficyt, który wynosił 

937.000,00 zł ( uwzględniając ostatnie zmiany w WPF z dnia 27.09.2017r.). Ustala się budżet 

zrównoważony. Dodatkowo zwiększa się kwotę zaplanowanych rozchodów o 327.740,00 zł. 

Uwzględniając zmianę rozchody ustala się na kwotę 855.105,02 zł. Wynika to z planowanej 

spłaty kredytu w Banku Spółdzielczym w Bydgoszczy. Zostanie spłaconych dodatkowo 14 rat 

po 23.410,00 zł każda przypadających do spłaty na lata 2018 (7 rat) i 2019r. (7 rat). 

Zmniejszenie deficytu spowodowało zmniejszenie wartości przychodów, które wynoszą 

podobnie, jak rozchody 855.105,02 zł. Na wartość przychodów składa się nadwyżka 

budżetowa z 2015r. w kwocie 855.105,02 zł. Ponadto, od 2018r. WPF został dostosowany (w 

tym także załącznik przedsięwzięć) do danych zawartych w projekcie WPF załączonej do 

projektu budżetu Gminy Więcbork na 2018r. Zmiany te uwzględniają zdarzenia opisane 

powyżej. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
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Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie Kapitału Zakładowego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą  

w Więcborku. 

 

Projekt zakłada wniesienie do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku wkładu 

pieniężnego na sfinansowanie przebudowy drogi wraz z odwodnieniem – ul. Orla  

w Więcborku. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

d) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

 

Projekt wywołany został na podstawie pisma Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Sępólnie Krajeńskim znak: PF.0332.88.2.2017 z dnia 14.11.2017r.PSP w Sępólnie 

Krajeńskim zwróciła się z wnioskiem o dofinansowanie zakupu garażu dwustanowiskowego 

na samochody operacyjne. Uwzględniając częstotliwość udziału jednostek PSP w akcjach na 

terenie gminy Więcbork uznano pomoc za zasadną. Kwota dofinansowania wynosi 2.650,00 

zł. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 3 radnych 

 

 

 

 

e) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 
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Projekt uchwały wywołany został w związku z kosztami organizacji przez Starostwo 

Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim pomocy w usuwaniu skutków nawałnicy, jaka przeszła 

przez teren powiatu w dniu 11.08.2017r. Pomoc była kierowana również do mieszkańców 

gminy Więcbork, zatem zasadnym jest udzielenie pomocy finansowej na cel określony  

w projekcie uchwały 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 13  Wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących na 

terenie miasta i gminy Więcbork oraz projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. w Więcborku, przedłożył Prezes Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 

Wniosek stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

  

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka zabierając głos wyjaśnił, że podjęcie powyższej uchwały 

jest wypełnieniem zapisów obecnie obowiązującej ustawy. W tym przypadku kierowano się 

zasada legalności, tak, aby nikt nie zarzucił organom Gminy bezczynności. Gmina ma 

świadomość tego, że 27 października 2017r. o przyjęciu nowelizacji ustawy o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Ustawa ta ogłoszona została 

w Dzienniku Ustaw w dniu 27 listopada 2017r. i obowiązuje ją czternastodniowy okres 

vacatio legis. Zatem ustawa wejdzie w życie z dniem 12 grudnia 2017r. i wówczas 

obowiązywać będzie inna procedura ustalania stawek i inny organ o ich wysokości będzie 

decydował. Kończąc Burmistrz podziękował radnym za wypełnienie ustawowego obowiązku  

i dochowaniu zasadny legalności. 
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Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018 przedstawiła Inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn- Kobus. 

 

Rozpoczynając omawianie projektu uchwały Inspektor UM zgłosiła autopoprawkę do jego 

podstawy prawnej polegającą na dodaniu po art. 5a, jednostki ust. 1. Kontynuując wskazała, 

że uchwała podejmowana jest corocznie i według zapisów ustawy winna zostać podjęta do 

końca listopada roku poprzedzającego  okres obowiązywania Programu. Procedura 

opracowywania Programu jest praktycznie co roku taka sama tj. 5 października Gmina 

wystąpiła do organizacji z prośbą o podanie propozycji i uwag do projektu Programu. Do 16 

października organizacje mogły wnieść swoje propozycje i 11 organizacji odpowiedziało 

podając, co planują w roku 2018, jakie zadania publiczne chcą zrealizować w kolejnym roku, 

jakimi kryteriami chcieliby, aby były rozpatrywane konkursy, jaką formą współpracy poza 

finansowej są zainteresowani. Na podstawie tego przygotowany został projekt Programu 

Współpracy, który został zamieszczony na stronie BIP Gminy Więcbork, a informacje zostały 

rozesłane do organizacji pozarządowych. Przedłożony projekt jest praktycznie taki sam, jak w 

roku ubiegłym. Zmieniły się trzy kwestie tzn.  w celach szczegółowych na stronie 3 został 

dodany cel „promowanie i wspieranie działalności związanej z ekonomią społeczną”, w 

propozycjach organizacje prosiły o  zorganizowanie w roku 2018 Gminnego Forum 

Organizacji Pozarządowych i takie zadanie zostało dopisane na stronie 7 przy współpracy o 

charakterze poza finansowym. Poza tym zmieniła się kwota przeznaczona na zrealizowanie 

zadań o charakterze publicznym: było 240.000,00 zł, na rok 2018 jest to kwota 255.000,00 zł. 

Organizacje w wyznaczonym terminie do 23 października mogły składać swoje uwagi do 

zaproponowanego projektu i takowych nie wniesiono. Natomiast 24 października odbyło się 

spotkanie z organizacjami, w którym uczestniczyło trzech przedstawicieli organizacji, na 

którym również nie wniesiono uwag. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.15-16 Projekty uchwał z zakresu działań Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku omówił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

a) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018 – 2020. 

 

Tytułem wstępu Zastępca Burmistrza przeprosiła za nieobecność Dyrektora MGOPS  

w Więcborku, twórcy Programu, który z przyczyn niezależnych nie mógł uczestniczyć  

w obradach Rady. 

Przedstawiając Projekt mówił, że opracowanie i realizacja 3 letnich gminnych programów 

wspierania rodziny jest zadaniem własnym gminy wynikającym z zapisów Ustawy  
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o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Aktualnie obowiązujący Program 

opracowany został na lata 2015 - 2017. Działaniem tego Programu objęte są rodziny 

dysfunkcyjne, gdzie występuje, alkoholizm, przemoc, zaniedbania wobec dzieci itp. W 2016 

roku 106 rodzin z terenu gminy Więcbork objętych było wsparciem MGOPS w Więcborku  

z powodu bezradności  w sprawach opiekuńczo-wychowawczych. Wsparcie asystenta rodziny 

w roku 2015 obejmowało 30 rodzin, w roku 2016 – 35 rodzin. Ze wsparcia Świetlicy 

Środowiskowej w roku 2016 skorzystało 145 dzieci. Średnio w roku do Zespołu 

Interdyscyplinarnego wpływa około 64 „Niebieskich Kart”. Około 100 osób rocznie korzysta 

z  Punktu Interwencji Kryzysowej w tym z pomocy psychologa, terapeuty uzależnień oraz 

pedagoga. Celem uchwalenia tego Programu jest zapewnienie wsparcia rodzinom, rozwój 

placówki wsparcia dziennego, pomoc w postaci asystentów rodzin, umożliwienie dzieciom 

powrotu do rodzin biologicznych, zwiększenie kompetencji kadry opiekującej się tymi 

rodzinami, organizowanie wsparcia specjalistów, organizowanie szkoleń, zapobieganie 

umieszczania dzieci w  pieczy zastępczej, działania środowiskowe, festyny integracyjne. 

Działania podejmowane w ramach Programu realizowane są w ramach środków samorządu, 

budżetu państwa i ewentualnie z pozyskanych środków zewnętrznych w ramach projektów  

i złożonych wniosków. 

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 

 

 

Zgodnie z art. 41 ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi do zadań własnych gminy należy prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. Realizacja tych 

zadań prowadzona jest w formie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, uchwalanego corocznie przez radę gminy. Natomiast zgodnie z 

zapisami ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu narkomanii, gmina zobowiązana 

jest także do prowadzenia działań związanych z przeciwdziałaniem narkomanii i do 

opracowania w tym zakresie gminnego programu. Problemy alkoholizmu i narkomanii, są ze 

sobą ściśle powiązane, dlatego opracowanie dla gminy Więcbork jednego wspólnego 

programu pod nazwą „Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok” jest w pełni uzasadnione. 

Liczba wniosków kierowanych do Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych wynosi około siedemdziesięciu rocznie. Wzrosła liczba osób korzystających 

z terapii indywidualnej, spadła natomiast liczba przestępstw, w tym kierowania w stanie 

nietrzeźwym. Wzrosła liczba interwencji Policji w ogóle ale jednocześnie zmalała ilość 

interwencji domowych związanych z przemocą pod wpływem alkoholu. Obserwuje się wzrost 

udziału dzieci w zajęciach Świetlicy Środowiskowej z 90-145. Jeżeli chodzi o problem 

narkomanii to w roku 2014 i 2015 nie odnotowano przestępstw tego rodzaju, natomiast  

w roku 2016 wykryto ich 13. MGOPS w latach 2014-2015 nie udzielał wsparcia rodzinom  
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z powodu nadużywania narkotyków. W roku 2016 jedna osoba skorzystała z takiej pomocy. 

Cele Programu, to zwiększenie dostępności do instytucji uczestniczących w procesie leczenia, 

redukcja szkód związanych z używaniem substancji psycho - aktywnych, zwiększenie 

świadomości społeczności lokalnej co do skutków spożywania substancji psychotropowych, 

podnoszenie kompetencji zawodowych pracowników instytucji, które mają przeciwdziałać 

patologiom oraz inicjowanie działań edukacyjnych. Zadania: dofinansowanie działalności 

Świetlicy Środowiskowej, dofinansowanie działań profilaktycznych, finansowanie działań 

GKRPA i finansowanie kampanii edukacyjnych. Program finansowany jest w całości ze 

środków za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

 

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia /…/ p. Beata Lida oprócz przekazania opinii Komisji co 

do projektu uchwały nadmieniła, że gośćmi na ostatnim spotkaniu Komisji byli 

przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji, którzy przedstawili szereg korzyści płynących 

z pozyskania od Gminy Więcbork narkotestera. Policjanci podkreślili, ze wbrew pozorom 

coraz więcej zatrzymywanych jest kierowców nie pod wpływem alkoholu, a substancji 

odurzających. Przewodnicząca uznała zatem, że zakup ww. sprzętu był inwestycją trafioną 

poczynioną z korzyścią dla mieszkańców   

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

 

Ad.17 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork przedstawił 

Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk 

 

a) w sprawie nadania nazwy ulicy „Leśna” w Wituni. 

 

Do wyłącznej właściwości rady gminy zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 13 ustawy z dnia 8 marca 

1990r.o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2017 r. poz. 1875) należy podejmowanie uchwał  

w sprawach między innymi nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 

1985r. o drogach publicznych. Zgodnie z art. 8 ust. 1a ustawy z dnia 21 marca 1985r.  

o drogach publicznych (Dz.U. z 2016r. poz. 1440 z późn. zm.) podjęcie przez radę gminy 

uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej wymaga uzyskania pisemnej zgody 

właścicieli terenów, na których jest ona zlokalizowana. Właściciele terenu, na której jest ona 

zlokalizowana wyrazili zgodę na jej nazwanie. W sprawie wpłynął wniosek osoby fizycznej,  

a z uwagi na fakt, że teren ten został już częściowo zainwestowany podjęta uchwała pozwoli 

na określenie danych adresowych nowo powstających budynków. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie było 
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Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

b) w sprawie nadania nazw ulic „Sosnowa” i „Weterynaryjna” w Więcborku. 

Powyższy projekt uchwały został przygotowany z uwagi na rozwój budownictwa 

jednorodzinnego i ilość terenów pod taką zabudowę zarówno w Wituni, jak i w mieście 

Więcbork. Właściciel terenu, na której jest ona zlokalizowana wyraził zgodę na jej nazwanie  

i zaproponował nazwę „Sosnowa”. Ponadto niezbędne stało się nadanie nazwy drodze 

łączącej ulicę Gdańską z ulicą Sosnową. Z uwagi na jej położenie przy gabinecie 

weterynaryjnym, który od wielu lat zlokalizowany jest w tym miejscu, wskazane jest podjęcie 

nazwy, która bezpośrednio wskazuje usytuowanie drogi. Podjęta uchwała pozwoli na 

określenie danych adresowych nowo powstających budynków. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości przez Gminę Więcbork. 

 

Projekt dotyczy nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 286/57 położonej  

w Śmiłowie obręb Śmiłowo o powierzchni 1.2904 ha. Nabycie działki oznaczonej numerem 

geodezyjnym 286/57 obręb Śmiłowo do gminnego zasobu nieruchomości, umożliwi 

zagospodarowanie terenu zlokalizowanego w bezpośrednim sąsiedztwie  motocrossu. Na 

dzień dzisiejszy właścicielem działki jest Pan H.R. Negocjacje w sprawie nabycia 

nieruchomości trwały od kilku lat. Ostateczna cena nabycia określona została na kwotę około 

80.000,00 zł. Natomiast rzeczoznawca wycenił działkę na kwotę 90.000,00 zł. 

 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos podał, że  cena pierwotna działki zaproponowana 

przez jej właściciela wynosiła dużo ponad 200.000,00 zł. Kolejne spotkanie, to kwota 

200.000,00 zł, która nadal nie była dla Gminy Więcbork satysfakcjonująca. Na ostatnim 

spotkaniu udało się dojść do kompromisu i ustalić tą kwotę na poziomie 80.000,00 zł. 

Wycena rzeczoznawcy pokazuje, że wartość nieruchomości jest nieco wyższa, więc kwota 

wynegocjowana jest do zaakceptowania. Z rozmowy z przedstawicielami WKM wynika, że 

do końca roku 2018 mają homologację na ten tor motocrossowy, natomiast jak będzie  

z homologacją na nowy tor od 2019r. na dzień dzisiejszy nie wiadomo. Czynnikiem 

przemawiającym za tym, aby dojść do porozumienia z właścicielem działki, było również to, 

że teoretycznie tor powinien być dłuższy - od 150-200.  Przy braku porozumienia z obecnym 

właścicielem przedmiotowego gruntu istniałoby poważne zagrożenie, jeżeli chodzi  
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o uzyskanie homologacji na kolejny okres czasu. Przy tak dużym zaangażowaniu działaczy 

WKM, jak również sukcesach zawodników Klubu odnoszonych na terenie całej Polski i nie 

tylko, nie można pozwolić na to by Klub nie miał  możliwości działania na terenie gminy 

Więcbork. 

 

Uwag nie było 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad.18 Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz 

ustalenia stawki opłaty, przedstawił Kierownik referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

 

Rada gminy określając stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, bierze pod 

uwagę: 

1. liczbę mieszkańców zamieszkujących daną gminę, 

2. ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych, 

3. koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Z pobranych 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina pokrywa koszty funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują koszty: 

4. odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, 

5. tworzenia i utrzymania punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, 

6. obsługi administracyjnej tego systemu. 

Rada gminy określa niższe stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli 

odpady komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny. Podjęcie nowej uchwały  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty jest 

konieczne w związku z wprowadzeniem rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 29 

grudnia 2016 r. w sprawie szczegółowego sposobu selektywnego zbierania wybranych frakcji 

odpadów (Dz. U. z 2017 r. poz. 19), które zwiększa koszty funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy Więcbork oraz koszty 

zagospodarowania odpadów.  

 

 Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady 

komunalne nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny, w wysokości 20,00 zł 

miesięcznie od osoby zamieszkującej daną nieruchomość. 

 Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i 

odbieranymi w sposób selektywny w wysokości 10,50 zł miesięcznie od osoby 

zamieszkującej daną nieruchomość. 
 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwny - 1 radny 

 

 

Ad.22  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Świetlice wiejskie przekazane są w zarządzanie Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Kultury  

i to pytanie zasadniczo winno być skierowane do Dyrektor MGOK. Niemniej z informacji 

pozyskanej od Dyrektor wynika, opał jest zapewniony. Natomiast nigdy nie było tak, by 

Ośrodek zatrudniał palaczy, zazwyczaj opiekunowie świetlic zajmują się tą sprawą. 

 

/Odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 Burmistrz przychylił się do wniosku dostarczenia dwóch przyczepek kamienia  

 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 Projekt budżetu na rok 2018 nie przewiduje możliwości dofinansowywania wymiany 

ogrzewania, na ogrzewanie ekologiczne. Temat jest przez Gminę analizowany. Był czas, 

kiedy nawiązano kontakt z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska, bo Gmina  

Więcbork chciała wejść w Program /Program KAWKA/ mający na celu zmniejszenie 

emisji CO2 do atmosfery. Niestety nie było możliwości uczestniczenia w Programie, 

ponieważ stan jakości powietrza jest na tyle dobry, że Gmina nie spełniała określonych  

w tym zakresie kryteriów. Najlepszym rozwiązanie w tej kwestii byłoby mimo wszystko 

to, by Gmina mogła wejść kompleksowo w tego typu Program i w ten sposób pomóc 

mieszkańcom. Zagadnienie jest na uwadze Gminy ale sam projekt Budżetu takie 

rozwiązania nie ujmuje. 

 

/Odp. na interp. radnej B. Lidy/ 

 Przebudowa skrzyżowania na ul. Wyzwolenia w Więcborku i tymczasowa organizacja 

ruchu w tej lokalizacji nie przewiduje zamknięcia tego skrzyżowania. Wszystkie prace 

przebiegać będą na zasadzie ruchu wahadłowego. 

 Zgodnie z informacją uzyskaną od Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich odbył się 

przetarg na wykonawcę, który zajmie się usuwaniem powalonych w trakcie nawałnicy 

drzew, a leżących w pasie drogowym. Ekipa pracuje od Tucholi w kierunku Sępólna. 

Następnie będą kierować się w kierunku Więcborka, dalej drogą nr 241. Według 

zapewnień Dyrektora do końca roku ten problem powinien zostać załatwiony.   

 

/Odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

 Interpelacja w sprawie ścieżki rowerowej wzdłuż drogi nr 242 zostanie przekazana do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

 

Ad.23 Wolne wnioski i informacje. 
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Przewodnicząca RM przypomniała Przewodniczącym Komisji stałych Rady Miejskiej  

w Więcborku o konieczności opracowania planów pracy Komisji na rok 2018. 

 

W dalszej części głos zabrał Starosta Powiatu Sępoleńskiego p. Jarosław Tadych, który 

podziękował za uchwałę podjętą przez Radę Miejską w Więcborku w sprawie pomocy 

finansowej dla Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim i przedstawił informację 

dotyczącą zadań inwestycyjnych powiatu realizowanych na terenie gminy Więcbork: 

 

 Inwestycja budowy dwóch czternastoosobowych Domów Dziecka - miejsce teren przy 

Szpitalu Powiatowym. Problemem jest wyłonienie firmy budowlanej, która 

zrealizowałaby zadanie. Termin jest bardzo krótki tj. okres zimowy. Do pierwszego 

przetargu nie zgłosił się żaden oferent, ponadto wykonawcy nie udało się wyłonić  

w drodze negocjacji. Optymistyczną informacją jest ta, że termin konkursu w ramach 

którego można pozyskać środki na ww. cel zostaje przedłużony. Starostwo złoży  

w przyszłym tygodniu wniosek z uzasadnieniem wskazującym czynności, jakie Starostwo 

w tej sprawie do tej pory podjęło. Jest zatem szansa, żeby do końca roku 2018 to zadanie 

zostało zrealizowane. 

 Budynek Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej w Więcborku – jeżeli inwestycja,  

o której mowa powyżej zostanie zrealizowana w części budynku mieścić się będzie na 

pewno administracja Placówki, piętro wykorzystane będzie, jako archiwum Szpitala 

Powiatowego, pozostałe pomieszczenia służyć będą jednostce PCPR. 

 Dom Pomocy Społecznej w Suchorączku – budynek został częściowo poddany 

termomodernizacji. 

 Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Sępólnie Krajeńskim i Prosektorium przy 

Szpitalu Powiatowym – budynki po termomodernizacji. 

 Szpital Powiatowy w Więcborku – w przyszłym roku termomodernizacja obejmie 

również budynek laboratorium przy szpitalu, a sam szpital w ramach złożonego wniosku 

będzie podlegał dalszej rozbudowie / koszt ok. 4.000.000,00 zł z czego ok. 60% środków 

Urzędu Marszałkowskiego/. Będzie to ostatni etap modernizacji w celu wykonania pełnej 

standaryzacji szpitala. Inwestycje są potrzebne, aby szpital mógł w pełni przystępować do 

konkursów ogłaszanych przez Narodowy Fundusz Zdrowia i wnioskować o  potrzebne 

środki na funkcjonowanie Placówki. W pierwszej kolejności nastąpi rozbudowa oddziału 

dziecięcego, następnie wyremontowany zostanie oddział wewnętrzny i położnictwo  

z ginekologią. Okres wykonania 2018r-2019r.  

 Drogi – na remont dróg, które ucierpiały podczas tegorocznej nawałnicy jest możliwość 

pozyskania dofinansowania do 80% z budżetu Państwa i takie starania Powiat czyni. 

Zdania, które planuje się zrealizować dotyczą 22 km dróg na terenie powiatu.  

W najbliższy poniedziałek zostanie podpisana umowa z wykonawcą na realizacje zadania 

drogowego Zgniłka - Borzyszkowo – Lubcza. Powiat pozyskał od Wojewody 1000 ton 

destruktu, który zostanie przekazany gminie Sośno /droga w Jaszkowie/ i Gminie 

Więcbork /droga w Zabartowie/. Następne 1000 ton, które Powiat otrzyma w przyszłym 

roku przeznaczone zostanie na drogi powiatowe i po 500 ton na gminę Kamień i Sępólno. 

Jeżeli pojawi się więcej przekazane zostanie gminom. 
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 Most w Śmiłowie – prace trwają, są już na etapie kładzenia asfaltu. Termin zakończenia 

nieco się wydłużył z uwagi na sierpniowa nawałnicę. 

 Szkoła Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie – został już podpisany akt 

notarialny tj. dokument wieńczący procedurę przekazania Placówki z dniem 1 stycznia 

2018r. pod skrzydła Ministra Rolnictwa. Niemniej będą trwały parce prowadzone przez 

Powiat w zakresie remontów obiektów szkół powiatowych i doposażenie szkół. W lutym 

2018r Minister Rolnictwa ma przyjechać do Szkoły w Sypniewie.  

 Starosta pokrótce przedstawił też kwestie dotyczące sierpniowej nawałnicy. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał o rozpoczęcie prac na ulicy Wojska Polskiego  

w Więcborku oraz, jaką drogę do realizacji w gminie Więcbork miał na myśli Starosta. Poza 

tym wskazał na fatalny stan nawierzchni drogi Nowodworskiej. 

 

Starosta Powiatu odpowiedział, że zgodnie z tym, co wspominał powyżej Powiat borykał się 

w bieżącym roku z brakiem oferentów na realizację zadań ogłaszanych w przetargach. 

Podobna sytuacja miała miejsce w przypadku realizacji inwestycji przy ulicy Wojska 

Polskiego w Więcborku. Ostatecznie w trybie negocjacji udało się takiego wykonawcę 

znaleźć i zadanie już zostało rozpoczęte. Natomiast droga, o której wspomniał powyżej to 

odcinek Sośno-Płosków- Jastrzębiec. W przypadku stanu ulicy Nowodworskiej jest ona 

wynikiem aury wiosennej i przełomów, jakie się w jej wyniku pojawiły. Nowodworska 

wykreślona został z wniosku o dofinansowanie ze środków zewnętrznych, gdyż na wszystkie 

drogi i tak Powiat nie uzyskałby środków. Dlatego też wybrano Zakrzewek, ponieważ 

uznano, że tam sytuacja jest gorsza i wymaga pilniejszej interwencji. Na ulicy 

Nowodworskiej pewne prace zostały wykonane, niemniej asfaltu nie m. Zamiar wykonania 

był ale na coś trzeba było się zdecydować i wybór padł na Zakrzewek. 

 

Radny Stanisław Posieczek mówił z kolei o drodze w Dorotowie biegnącej w kierunku 

Stebionka, która w części należy do Powiatu. W maju po jego interwencji został tam 

skierowana równiarka i droga została wyrównana. Niestety do dziś nie został tam nawieziony 

tłuczeń i powstały niebezpieczne wyrwy.  

 

Starosta Powiatu odnotował zgłoszenie. Poza tym podziękował Burmistrzowi Więcborka 

jego Zastępcy i służbom podległym Burmistrzowi za tegoroczną współpracę, wspólne 

porozumienia inwestycyjne i wzajemna wyrozumiałość. Podziękował też obecnym na 

spotkaniu przedstawicielom OSP, którzy w trudnym okresie po nawałnicy z zaangażowaniem 

pomagali usuwać skutki żywiołu. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński mówił o planach montażu oświetlenia przy ul. W. Witosa  

w Wituni i możliwości połączenia tego z montażem oświetlenia przy ulicy Nowodworskiej do 

ogródków działkowych. Natężenie ruchu w tej lokalizacji jest duże i dla bezpieczeństwa 

wskazane byłoby oświetlenie tej okolicy. W tej lokalizacji Gmina Więcbork wykonała 

odcinek nawierzchni asfaltowej Zakrzewek – Nowy Dwór, co spowodowało wzmożenie 

ruchu na tym odcinku. Wnioskował o wykonanie oświetlenia wspólnie Gmina Więcbork 

Powiat Sępoleński. 
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Starosta Powiatu stwierdził, że potrzeba na pewno jest i tego nie neguje  ale w perspektywie 

tych inwestycji drogowych, które Powiat ma w planach na kolejny rok, tego zadania na 

pewno nie uda się zrealizować. Jeżeli jednak miałby rozważać w perspektywie wykonanie we 

wskazanej lokalizacji jakiejś inwestycji, to osobiście wolałby wydać środki na położenie 

asfaltu niż na montaż oświetlenia. Jeżeli jednak uda się zakończyć jedno wspólne 

wyetapowane zadanie dotyczące drogi Zgniłka - Borzyszkowo – Lubcza, można pokusić się  

o wykonanie wspólnie następnego zadania / Powiat z Gminą Więcbork/. 

 

Burmistrz Więcborka również podziękował za dotychczasową współpracę, w tym m.in. za 

możliwość zakwaterowania w budynku Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej policjantów, 

którzy pełnili dodatkowe patrole na ternie miasta w okresie letnim. Jeżeli w przyszłym roku 

będzie można nawiązać podobną współpracę, to już dziś o to wnioskuje i dziękuje za 

pozytywne rozpatrzenie  

Radny Jan Antczak w związku z inwestycją budowy ronda przy cmentarzu komunalnym, 

prosił o ustawienie znaku zakazu wjazdu do lasu przy obelisku i taktowania drogi leśnej, jako 

objazdu z wyjazdem koło figury w Runowie Krajeńskim /w tym miejscu drugi znak zakazu/. 

Radny podziękował również Burmistrzom, Skarbnik gminy Więcbork i Radny za szybkie 

podjecie działań i decyzji w sprawie zakupu i wymiany pieca w świetlicy, w Runowie 

Krajeńskim. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński przekazał radnym, że Decyzją Kapituły w składzie: Andrzej 

Supron, Przemysław Babiarz, Rafał Brzozowski oraz Marek Zdziebłowski  został 

uhonorowany tytułem – PASJONAT SPORTOWEJ POLSKI 2017r. Wyróżnienie, które 

odebrał 25 października br. w siedzibie Polskiego Komitetu Olimpijskiego w Warszawie 

przyznawane jest w ramach Ogólnopolskiego Programu „budujemy Sportową Polskę”. Celem 

przyznawania tytułu jest propagowanie na forum ogólnopolskim osób, które budują sportowe 

oblicze gminy, promują sport i rekreację, zachęcają do uprawiania zdrowego stylu życia oraz 

upowszechniają kulturę fizyczną wśród dzieci i młodzieży. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady trzydziestej siódmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


